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BR.0002.6.2016 

 

Protokół  

Nr XXIV/2016 

z sesji Rady Miejskiej w Kole 

z dnia 25 maja 2016 roku 

godz. 13.00 

 

1. Otwarcie Sesji 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kole Artur Szafrański, który 

otworzył XXIV Sesję Rady Miejskiej w Kole o godz. 13.00.  

2. Stwierdzenie quorum  

Przewodniczący stwierdził, że na ustawowy stan 21 radnych w XXIV Sesji udział bierze 17 

radnych, co stanowi quorum do prawomocności obrad i podejmowania prawomocnych 

uchwał.   

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

3. Powitanie gości.  

Przewodniczący Rady powitał przybyłych na Sesję gości. 

4. Propozycje do porządku obrad.   

Materiały wraz z porządkiem obrad na XXIV Sesję otrzymali wszyscy radni w brzmieniu 

następującym:  

1. Otwarcie Sesji 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powitanie gości. 

4. Propozycje do porządku obrad. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta Koła. 

6. Interpelacje i zapytania. 

7. Sprawozdanie z działalności Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kole za 2015 

rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Muzeum Technik Ceramicznych w Kole za 2015 rok. 

9. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Domu Kultury w Kole za 2015 rok. 

10. Sprawozdanie z działalności Żłobka Miejskiego w Kole za 2015 rok. 

11. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kole za 2015 rok. 
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12. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Profilaktyki i Pomocy Rodzinie w Kole 

za 2015 rok. 

13. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kole za 2015 rok 

oraz „Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w roku 2015”. 

14. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Miejskiej Koło z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 

rok 2015. 

15. Informacja o umorzeniach, odroczeniach i zwolnieniach podatkowych za 2015 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta Koła na lata 2016-2020. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/203/2008 Rady Miejskiej w Kole 

z dnia 27 czerwca 2008 roku w sprawie ustalenia regulaminów, zasad i trybu 

korzystania z gminnych obiektów użyteczności publicznej – Środowiskowej Hali 

Widowiskowo-Sportowej przy ul. Szkolnej 2B w Kole oraz Stadionu Miejskiego przy ul. 

Sportowej 12                 w Kole. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                  

ul. Broniewskiego 19A w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                  

ul. Garncarskiej 19 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                    

ul. Garncarskiej 24 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                  

ul. Garncarskiej 29 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                    

ul. Grodzkiej 9 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                   

ul. Nagórna 1 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 
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24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                  

ul. Stary Rynek 7 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                 

ul. Zawadzkiego 22 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy 

Miejskiej Koło nieruchomości gruntowej, położonej w Kole, przy ul. Zielonej oraz 

rurociągu umieszczonego w sąsiednich nieruchomościach. 

27. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetu miasta Koła na 2016 rok. 

28. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kole o złożonych w okresie 

międzysesyjnym interpelacjach. 

29. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

30. Wolne głosy i wnioski. 

31. Protokół z XXII Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

32. Protokół z XXIII Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

33. Zamknięcie obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady przedstawił wniosek Burmistrza S. Maciaszka dotyczący 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie odwołania i powołania 

członka Rady Muzeum działającego przy Muzeum Technik Ceramicznych w Kole i poddał 

pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad przedmiotowego projektu uchwały.  

Wniosek Burmistrza stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Za powyższym opowiedziało się jednogłośnie 17 radnych. Projekt uchwały został 

wprowadzony do porządku obrad jako pkt 28. 

Radny F. Olejniczak zawnioskował o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Miejskiej Koło nieruchomości 

gruntowej, położonej w Kole, przy ul. Zielonej oraz rurociągu umieszczonego w sąsiednich 

nieruchomościach. Radny poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego                                                

i Zagospodarowania Przestrzennego na posiedzeniu w dniu 24 maja br. dokonała analizy 

przedmiotowego projektu uchwały i na podstawie załączonego uzasadnienia i udzielonej 

informacji przez panią Naczelnik D. Wilk, w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyraziła 

opinię pozytywną do projektu tejże uchwały. Radny poinformował, że po zakończeniu obrad 

dotarła do niego informacja, która skłoniła go do złożenia wniosku o zdjęcie punktu 26.                  
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z porządku obrad dzisiejszej sesji. W tym miejscu radny podziękował osobie, która zwróciła 

mu uwagę, że zastanawiąjące jest to, że właściciel nieruchomości gruntowej i rurociągu,                

o łącznej wartości 46.200,00 zł, przekazuję ją gminie nieodpłatnie. Dodał, że pod tym kątem 

komisja nie analizowała projektu uchwały, dlatego jako radny – nie jako przewodniczący 

komisji – złożył wniosek o zdjęcie tego projektu uchwały z porządku obrad.   

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego F. Olejniczaka.  

Za wnioskiem opowiedziało się 13 radnych, 1 osoba była przeciw i 3 osoby wstrzymały się 

od głosu. Wobec powyższego projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad.  

Wobec braku innych wniosków, Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie 

przyjęcie całego porządku obrad po zmianach. Za przyjęciem porządku obrad opowiedziało 

się jednogłośnie 17 radnych.  

Porządek po zmianach otrzymał następujące brzmienie:  

1. Otwarcie Sesji 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powitanie gości. 

4. Propozycje do porządku obrad. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta Koła. 

6. Interpelacje i zapytania. 

7. Sprawozdanie z działalności Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kole za 2015 

rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Muzeum Technik Ceramicznych w Kole za 2015 rok. 

9. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Domu Kultury w Kole za 2015 rok. 

10. Sprawozdanie z działalności Żłobka Miejskiego w Kole za 2015 rok. 

11. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kole za 2015 rok. 

12. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Profilaktyki i Pomocy Rodzinie w Kole 

za 2015 rok. 

13. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kole za 2015 rok 

oraz „Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w roku 2015”. 

14. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Miejskiej Koło z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 

rok 2015. 

15. Informacja o umorzeniach, odroczeniach i zwolnieniach podatkowych za 2015 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta Koła na lata 2016-2020. 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/203/2008 Rady Miejskiej w Kole 

z dnia 27 czerwca 2008 roku w sprawie ustalenia regulaminów, zasad i trybu 

korzystania z gminnych obiektów użyteczności publicznej – Środowiskowej Hali 

Widowiskowo-Sportowej przy ul. Szkolnej 2B w Kole oraz Stadionu Miejskiego przy ul. 

Sportowej 12 w Kole. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                 

ul. Broniewskiego 19A w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                  

ul. Garncarskiej 19 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                  

ul. Garncarskiej 24 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                  

ul. Garncarskiej 29 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                  

ul. Grodzkiej 9 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                  

ul. Nagórna 1 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                 

ul. Stary Rynek 7 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy                 

ul. Zawadzkiego 22 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

26. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetu miasta Koła na 2016 rok. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania i powołania członka Rady Muzeum działającego 

przy Muzeum Technik Ceramicznych w Kole. 

28. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kole o złożonych w okresie 

międzysesyjnym interpelacjach. 
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29. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

30. Wolne głosy i wnioski. 

31. Protokół z XXII Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

32. Protokół z XXIII Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

33. Zamknięcie obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

Ad 5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta Koła. 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Informację z działalności międzysesyjnej przedstawiła Sekretarz miasta Koła, Bogusława 

Szczecińska. Pani Sekretarz uzupełniła przedłożony dokument informując o spotkaniach           

w jakich w tym okresie uczestniczył burmistrz Stanisław Maciaszek:  

 29 kwietnia – spotkanie z konsulem Meksyku i przedstawicielem firmy Concept                              

w przedmiocie budownictwa mieszkalnego na terenie po byłym „Zrembie”;  

 2 maja – spotkanie z wicewojewodą wielkopolskim panią Marleną Maląg w Poznaniu;  

 6 maja – obchody Dnia Weterana, które odbyły się na sali sesyjnej Ratusza Miejskiego;  

 10 maja – podpisany został list intencyjny dotyczący współpracy w zakresie 

kompleksowej modernizacji i oświetlenia ulicznego między burmistrzem a prezesem 

Spółki „Oświetlenie Uliczne i Drogowe” panem Maciejem Witczakiem;  

 19 maja – burmistrz uczestniczył w konferencji na temat rozproszonych źródeł energii, 

która odbyła się w sali sesyjnej Ratusza Miejskiego, współorganizatorem był Burmistrz 

Miasta Koła, Klaster MANU GREENTech i Polskie Towarzystwo Gospodarcze Bioenergii 

Polbio.   

Ad 6. Interpelacje i zapytania. 

Interpelacje i zapytania złożyli: 

Radny Florian Olejniczak: 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Radna Halina Musiałek: 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Radny Tomasz Sobolewski: 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu. 

Radny Ryszard Karolak: 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Radna Wanda Obiała: 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
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Ad 7. Sprawozdanie z działalności Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kole za 

2015 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie zostało przedłożone wszystkim radnym i omówione na merytorycznej 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

Brak głosów w dyskusji nad przedmiotowym sprawozdaniem i zapytań do obecnej na sesji 

Pani Aleksandry Kowalskiej - Dyrektor Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kole. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu I. Nuszkiewicz przytoczyła zapis 

podsumowujący sprawozdanie: „Kolska biblioteka jest miejscem z długimi tradycjami                        

i instytucją od zawsze  docenianą w środowisku lokalnym. Ciekawe inicjatywy, bogata oferta 

edukacji czytelniczej i medialnej, rozbudowany park komputerowy czy zróżnicowany 

księgozbiór to tylko nieliczne czynniki wpływające na sukces biblioteki. Przede wszystkim jest 

to zasługa ludzi, którzy ją odwiedzają, wspierają i tworzą” i życzyła pani Dyrektor dalszych 

sukcesów.   

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację.  

Ad 8. Sprawozdanie z działalności Muzeum Technik Ceramicznych w Kole za 2015 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie zostało przedłożone wszystkim radnym i omówione na merytorycznej 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

Dyrektor MTC Tomasz Nuszkiewicz poinformował, że kolskie muzeum podczas uroczystości            

w Muzeum Początków Państwa Polskiego w Gnieźnie otrzymało z rąk Marszałka 

Województwa Wielkopolskiego Marka Woźniaka wyróżnienie w konkursie "Izabella" na 

wydarzenie muzealne roku w Wielkopolsce w kategorii działalność wystawiennicza za 

organizację wystawy stałej kolskiej ceramiki.  

Radny T. Sobolewski pytał Dyrektora, czy zapoznał się z treścią pisma z 22.04.2016 roku, 

które Pan Robert Andre złożył na ręce Rady Miejskiej w Kole. 

Dyrektor T. Nuszkiewicz powiedział, że nie zna tego pisma, więc trudno mu się do niego 

odnieść.  

Radny T. Sobolewski odniósł się do punktu 4. w/w pisma mówiącego, że: wypełnianie 

statutowych obowiązków placówki muzealnej wiąże się z jej obsadą personalną. Radny 

zauważył, że w kolskim Muzeum nie ma pracownika merytorycznego jak. np. adiunkta                           
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i zapytał, czy dyrektor będzie dążył aby w tym roku takiego merytorycznego pracownika 

pozyskać.  

Dyrektor T. Nuszkiewicz powiedział, że pismo w tej sprawie skierował już do 

Przewodniczącego Rady w odpowiedzi na zalecenia pokontrolne Komisji Rewizyjnej i myśli, 

że w najbliższym czasie zwróci się również do Wysokiej Rady. Dyrektor podziękował 

również Radzie za przychylność w ubiegłym roku i zabezpieczenie środków finansowych na 

działalność placówki.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu I. Nuszkiewicz pogratulowała 

Dyrektorowi otrzymanego wyróżnienia. Poinformowała, że temat poruszony przez radnego                                           

T. Sobolewskiego był również przedmiotem obrad komisji i dodała, że brak merytorycznego 

pracownika jest po prostu kwestią finansową. Radna podziękowała dyrektorowi za aktywną 

pracę na rzecz kolskiego Muzeum.   

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację.  

Ad 9. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Domu Kultury w Kole za 2015 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie zostało przedłożone wszystkim radnym i omówione na merytorycznej 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

Radna U. Polewska w imieniu mieszkańców podziękowała za piękną reżyserię 

ponadczasowej sztuki pt.: „Polowanie na męża”.  

Radny M. Hanefeld zwrócił się z podziękowaniami do radnych poprzedniej kadencji oraz 

byłych osób zarządzających Miejskim Domem Kultury za podjętą decyzją w sprawie 

cyfryzacji kolskiego kina. Radny zauważył, że dzięki cyfryzacji MDK osiąga lepsze wyniki 

finansowe, o czym świadczy przedłożone sprawozdanie z działalności placówki za 2015 rok. 

Poza wynikami finansowymi, zwiększyła się również liczba osób odwiedzających Miejski 

Dom Kultury w Kole. Radny podkreślił, że decyzja o cyfryzacji kina była jak najbardziej 

słuszną i właściwa decyzją podjętą w ubiegłej kadencji. Radny podziękował również 

obecnemu dyrektorowi placówki za przyjęcie tego kierunku rozwoju.   

Przewodniczący A. Szafrański wspomniał o kawiarni, która została otwarta w części holu 

Miejskiego Domu Kultury i dodał, że nie było by tej kawiarni gdyby nie było kina cyfrowego.  

Radna W. Obiała nawiązała do pisma złożonego przez dyrektora w sprawie przyznania 

dotacji celowej na zakup kotar (kurtyn) obsługujących scenę sali widowiskowej MDK                     

i prosiła aby pan R. Piorun powiedział coś więcej na ten temat.    
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Dyrektor MDK Radomir Piorun powiedział, że obecne kurtyny mają ponad 40 lat i są już tak 

wyeksploatowane, że nie nadają się do użytkowania, dlatego też planuje ich wymianę. 

Planuje zakup czarnych kotar impregnowanych preparatem przeciwpożarowym.  

Radna W. Obiała pytała dyrektora MDK, czy posiada jakieś plany rozwoju placówki na 

najbliższe lata 216-2017. 

Dyrektor R. Piorun powiedział, że priorytetem jest remont schodów wokół MDK, które nie 

są dostosowane do osób niepełnosprawnych i nie spełniają praktycznie żadnych 

standardów europejskich. Po drugie chce udostępnić scenę widowiskową do normalnego 

funkcjonowania teatru, ponieważ na chwilę obecną scena się praktycznie do tego nie nadaje. 

Kolejną sprawą jest wymiana foteli w sali widowiskowej, które nie spełniają już żadnych 

standardów.  

Radna W. Obiała pytała dyrektora MDK, czy na planowane przedsięwzięcia posiada wstępną 

kalkulację.  

Dyrektor R. Piorun odpowiedział, że ma kalkulację.  

Przewodniczący A. Szafrański zauważył, że radni otrzymali przed sesją informację dotyczącą 

realizacji dotacji w kwocie 74.581,00 zł, przyznanej MDK w Kole w kwietniu 2015 roku. 

Informacja stanowi załącznik  nr 14 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu I. Nuszkiewicz powiedziała, że na 

posiedzeniu dyrektor MDK przedstawił radnym szczegółowo koncepcję działań MDK w Kole 

na kolejne lata. Dyskutowano również na temat braku infrastruktury dla osób 

niepełnosprawnych, co czyni obiekt nieprzyjaznym dla tych osób. Ponadto radna zwróciła 

uwagę na bardzo bogatą ofertę kulturową jaką posiada Miejski Dom Kultury, za co 

podziękowała dyrektorowi placówki.  

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację.  

Ad 10. Sprawozdanie z działalności Żłobka Miejskiego w Kole za 2015 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie zostało przedłożone wszystkim radnym i omówione na merytorycznej 

Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej. 

Brak głosów w dyskusji nad przedmiotowym sprawozdaniem i zapytań do obecnej na sesji 

Pani Haliny Zborowskiej - Dyrektor Żłobka Miejskiego.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej U. Polewska powiedziała, że opinia 

komisji do przedmiotowego sprawozdania jest pozytywna. Komisja wnioskowała do 
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burmistrza o rozważenie możliwości zwiększenia liczby miejsc w żłobku w związku z tym,               

że około 50 dzieci oczekuje na przyjęcie. 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację.  

Ad 11. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kole za 2015 

rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie zostało przedłożone wszystkim radnym i omówione na merytorycznej 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

Brak głosów w dyskusji nad przedmiotowym sprawozdaniem i zapytań do obecnej na sesji 

Pani Małgorzaty Łukasik - Dyrektora MOSiR. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu I. Nuszkiewicz powiedziała, że komisja 

omawiając sprawozdanie szczególną uwagę zwróciła na bogate działania i bogatą ofertę 

placówki. Radna podsumowując działalność MOSiR powiedziała, że jest dumna                                  

i zadowolona z tego, iż na hali sportowej zawsze są wieczorami zapalone światła,                          

co świadczy o tym, że ośrodek tętni życiem.     

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację.  

Ad 12. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Profilaktyki i Pomocy Rodzinie                     

w Kole za 2015 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie zostało przedłożone wszystkim radnym i omówione na merytorycznej 

Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej. 

Brak głosów w dyskusji nad przedmiotowym sprawozdaniem i zapytań do obecnej na sesji 

Pani Agnieszki Zborowskiej - przedstawiciela MOPiPR w Kole. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej U. Polewska powiedziała, że opinia 

komisji do przedmiotowego sprawozdania jest pozytywna. Komisja prosiła również                               

o rozważenie możliwości korzystania ze wsparcia MOPiPR w Kole przez osoby 

przebywające w noclegowni, które nadużywają alkoholu, celem wychodzenia                                    

z bezdomności.  

Pani A. Zborowska powiedziała, że wszystkie sugestie z wczorajszego posiedzenia komisji 

przekazała już pani kierownik MOPiPR i myśli, że jest to wszystko do rozważenia.  

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację.  
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Ad 13. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kole za 2015 

rok oraz „Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w roku 2015”. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie zostało przedłożone wszystkim radnym i omówione na merytorycznej 

Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej. 

Radny M. Piasecki nawiązał do artykułu z Przeglądu Kolskiego dotyczącego pobicia jednego 

z mieszkańców i zapytał, kto kwalifikuje osoby bezdomne do pobytu w noclegowni.  

Dyrektor MOPS U. Karolczak powiedziała, że udzielenie schronienia jest jednym z świadczeń 

określonym w ustawie o pomocy społecznej. Osoby bezdomne zwracają się do pracownika 

socjalnego z wnioskiem o udzielenie takiej formy pomocy, w wyniku czego przeprowadzony 

zostaje wywiad środowiskowy i wydana zostaje decyzja administracyjna o udzieleniu 

schronienia przez dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.   

Radny M. Piasecki pytał, czy takie osoby muszą okazać zaświadczenie lekarskie np. o swoim 

stanie zdrowia psychicznego.   

Dyrektor U. Karolczak odpowiedziała, że tak jak w przypadku każdego wywiadu 

środowiskowego, osoba ubiegająca się o schronienie powinna przedstawić informację                             

o swoim stanie zdrowia.  

Radny M. Piasecki pytał panią dyrektor, czy nie dochodziły do nich informacje                                   

o wcześniejszych pobiciach tej osoby, która obecnie przebywa w zakładzie karnym.   

Dyrektor U. Karolczak powiedziała, że stan zdrowia tego pana był znany. Jest on osobą  

bezdomną, nie jest osobą ubezwłasnowolnioną i takiej osobie MOPS również musi zapewnić 

schronienie.   

Radny M. Piasecki pytał o powinność sprawowania kontroli nad taką osobą.  

Dyrektor U. Karolczak powiedziała, że jest sprawowana kontrola. Poinformowała, że pan,          

o którym mowa, był pacjentem poradni psychiatrycznej, przyjmował leki i również 

korzystał ze wsparcia Ośrodka Dziennego Pobytu (Środowiskowy Dom Samopomocy).   

Radny M. Piasecki powiedział, że z treści artykułu wynikało, iż ten pan nie przyjmował 

leków oraz, że leki miał mu ktoś dostarczać.  Radny pytał, jak osoba chora psychicznie miała 

sama zażywać leki.     

Dyrektor U. Karolczak wyjaśniła, że jeśli osoba jest nieubezwłasnowolniona i nie jest 

umieszczona w ośrodku to niestety, ale ma prawo sama decydować o sobie i Ośrodek 

Pomocy Społecznej nie ma możliwości użycia jakiegoś środka przymusu bezpośredniego. 
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Taka osoba jest po prostu monitorowana i objęta opieką Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej.  

Radny M. Piasecki zapytał, czy po wspomnianym zajściu ciężkiego pobicia Miejski Ośrodek 

Pomocy Społecznej zastosował jakieś środki bezpieczeństwa, aby zapobiec tego typu 

zdarzeniom na przyszłość.  

Dyrektor U. Karolczak powiedziała, że jedynym środkiem bezpieczeństwa jest 

monitorowanie obiektu i jeżeli coś się dzieje, to są wzywane odpowiednie służby takie jak 

policja czy pogotowie.  

Radny M. Piasecki zauważył, że nie było to już pierwsze pobicie i pytał, czy do 

wcześniejszych zdarzeń pobicia też była wzywana policja.  

Dyrektor U. Karolczak powiedziała, że jeśli chodzi o pobicie, o którym była mowa w artykule 

to wówczas osoba poszkodowana nie wniosła skargi na policję.   

Radny M. Piasecki stwierdził, że osoba ta nie mogła wnieść skargi bo była nieprzytomna.  

Radny T. Sobolewski zapytał, czy pana – o którym mowa – objęto jakimś szczególnym 

nadzorem skoro znany był jego stan zdrowia.  

Dyrektor U. Karolczak powiedziała, że wspomniany pan był uczestnikiem zajęć w Dziennym 

Ośrodku Wsparcia (Środowiskowym Domu Pomocy) i przez 8 godzin uczestniczył                                  

w zajęciach. Jeżeli jego stan zdrowia się pogarszał to trafiał on na leczenie szpitalne,                    

po ustabilizowaniu stanu zdrowia był wypisywany i wracał do miejsca swojego 

zamieszkania, gdzie korzystał z naszej Noclegowni.  

Radny M. Piasecki pytał jak teraz mieszkańcy będą uczestniczyć w zajęciach skoro w ciągu 

dnia osoby bezdomne zmuszone są przebywać poza Noclegownią.  

Dyrektor U. Karolczak wyjaśniła, że mówiła o Ośrodku Dziennego Pobytu dla osób                                      

z zaburzeniami psychicznymi, który mieści się w siedzibie MOPS-u na Starym Rynku, a nie               

w Noclegowni.  

Radny M. Piasecki pytał, czy w Noclegowni przebywa dużo osób z zaburzeniami 

psychicznymi.  

Dyrektor U. Karolczak powiedziała, że pojawiają się osoby z zaburzeniami psychicznymi, 

nieubezwłasnowolnione, a równocześnie bezdomne i leczące się oczywiście.  

Radny T. Sobolewski pytał panią dyrektor MOPS, czy podjęła jakieś działania, ażeby takie 

sytuacje nie zaistniały w przyszłości i jeżeli tak, to jakie.  
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Dyrektor U. Karolczak powiedziała, że nie rozwiąże problemu opieki zdrowotnej nad 

osobami z zaburzeniami psychicznymi. Osoba chora psychicznie jak każda inna osoba ma 

prawo korzystać z pomocy społecznej i zapewnienia jej schronienia.  Ośrodek pomocy 

społecznej ma obowiązek udzielić takiej osobie pełnego wsparcia, w tym również terapii, 

dlatego dysponują Ośrodkiem Dziennego Wsparcia. Jeżeli osoba nie jest 

ubezwłasnowolniona i nie ma wobec niej zastosowanego przymusu leczenia to pozostaje 

tylko taką osobę otoczyć opieką pracownika socjalnego i pracowników Noclegowni.     

Radny T. Sobolewski pytał, kto byłby odpowiedzialny, jeżeli doszłoby do jakiegoś 

nieszczęścia, np. osoba bezdomna, będąca chora psychicznie zabiłaby kogoś.  

Dyrektor U. Karolczak powiedziała, że rozstrzygały by o tym takie instytucje jak policja czy 

prokuratura, ponieważ MOPS nie jest organem ścigania. Powtórzyła, że jeśli tylko coś się 

dzieje w Noclegowni, to są wzywane odpowiednie służby takie jak policja czy pogotowie.  

Przewodniczący Rady apelował do radnych o trzymanie się ustalonego porządku obrad                         

i powrót do przedłożonego sprawozdania jednostki. Przewodniczący A. Szafrański poprosił 

panią dyrektor o przedstawienie w skrócie oceny zasobów pomocy społecznej za 2015 rok.  

Dyrektor U. Karolczak powiedziała, że ocena zasobów pomocy społecznej jest dokumentem 

analitycznym, sporządzonym w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej                                                   

i demograficznej w mieście Kole. Dokument opracowano na podstawie informacji 

uzyskanych z Urzędu Miasta w Kole oraz jednostek organizacyjnych miasta. Szerokie 

opracowanie porównujące wydatki na pomoc społeczną kilka lat wstecz i prognozujące 2 

lata w przód stanowi podstawę do planowania budżetu na kolejny rok. Polityka społeczna  

w Kole i sytuacja osób w tym zakresie jest w miarę stabilna, wydatki są utrzymywane na 

podobnym poziomie jak w roku ubiegłym, zatrudnienie w pomocy społecznej się nie 

zmieniło, niewiele też zmieniło się w zasobach komunalnych. Z analiz wynika, że miasto 

Koło powinno skupić się na rozwoju budownictwa komunalnego, w tym socjalnego oraz na 

rozbudowie infrastruktury społecznej w zakresie opieki nad dziećmi w wieku do 3 lat, 

ponieważ brak jest wystarczającej liczby miejsc w żłobku, mamy natomiast rozwiązany 

problem miejsc w przedszkolu. Rekomenduje się promocję i rozwój organizacji 

pozarządowych w naszym mieście. W zakresie pomocy społecznej nadal duże znaczenie ma 

pomoc pieniężna. Planując budżet na przyszły rok należy zabezpieczyć środki finansowe 

chociażby na poziomie tego roku. MOPS skupi się na rozbudowie sfery usług i świadczeń 

finansowych (wsparcie pracownika socjalnego, wsparcie asystenta rodziny, aby zapobiec 

dalszemu wykluczaniu rodzin korzystających z pomocy społecznej).   
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Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej U. Polewska powiedziała, że opinia 

komisji do przedmiotowego sprawozdania jest pozytywna. Radna poinformowała, że na 

posiedzenie komisji zaproszona została mieszkanka pani Ryszarda Łukaszewska, która 

poruszyła wiele spraw z zakresu pomocy społecznej i odniosła się też m.in. do problemu 

Noclegowni. Przewodnicząca komisji upoważniona przez radną T. Brzoską przekazała 

uwagi dotyczące funkcjonowania Noclegowni, ujętej w strukturze organizacyjnej Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej. Rolą noclegowni - jak sama nazwa wskazuje -  jest udzielenie 

noclegu i osoby korzystające z tej formy pomocy około 12 godzin spędzają poza 

Noclegownią. W tym czasie mogą skorzystać z formy pomocy w postaci posiłku 

wydawanego w stołówce przy ul. Dąbskiej. Niektóre z tych osób otrzymują również zasiłki             

z pomocy społecznej w wysokości około 600,00 zł. Osoby korzystające z Noclegowni nie 

zawsze potrafią zagospodarować sobie czas poza placówką i nie zawsze mają dokąd pójść.         

Z Noclegowni często korzystają osoby z zaburzeniami psychicznymi, które powinny 

korzystać z większego wsparcia dlatego warto byłoby rozważyć możliwość przekształcenia 

Noclegowni w schronisko dla bezdomnych, które funkcjonowałoby w zupełnie innych 

strukturach organizacyjnych. Przewodnicząca komisji podziękowała pani dyrektor                         

i pracownikom MOPS za podjęcie się dodatkowych obowiązków i realizację programu 

„Rodzina 500 Plus”. Dziękowała również za pracę socjalną, poradnictwo specjalistyczne           

i usługi opiekuńcze, które pani dyrektor również rozwija. Na koniec swej wypowiedzi radna 

zwróciła uwagę na trudny charakter pracy pracowników socjalnych.   

Radny R. Karolak wypowiedział się na temat osób korzystających z Noclegowni. Radny 

stwierdził, że są to osoby kompletnie niezaradne życiowo, często są to osoby chore 

psychicznie, uzależnione i jeśli ktoś uważa, że takie osoby wyjdą z bezdomności to jest                         

w błędzie. Radny powiedział, że takie osoby powinny korzystać ze schroniska i należy 

otoczyć je opieką.  

Radny M. Hanefeld pytał panią dyrektor o organizacje pozarządowe zajmujące się pomocą 

społeczną z którymi współpracuje MOPS.  

Dyrektor U. Karolczak powiedziała, że placówka współpracuje z organizacją Teen Challenge 

- oddział Koło w zakresie dystrybuowania żywności z programów unijnych, jest wspierana 

również przez poradnictwo dla osób z uzależnieniami. 

Radny M. Hanefeld wspomniał, że organizacja Teen Challenge jakiś czas temu borykała się                 

z problemami lokalowymi i zapytał, czy ten problem został w jakiś sposób rozwiązany. 

Radny nadmienił, że organizacja miała swego czasu projekt stworzenia domu pomocy dla 

osób uzależnionych i zapytał, czy ten temat jest w dalszym ciągu kontynuowany. 
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Dyrektor U. Karolczak odpowiedziała, że nie posiada szczegółowej wiedzy na temat 

działalności tej organizacji. Z tego co wie, to organizacja funkcjonuje cały czas w tym samym 

miejscu, czyli na Starym Rynku.      

Radny M. Piasecki pytał, czy  MOPS opracował jakiś program wychodzenia z bezdomności 

dla osób przebywających w Noclegowni oraz, czy współpracuje z jakąś organizacją, która 

pomaga tym ludziom w wychodzeniu z bezdomności. 

Dyrektor U. Karolczak powiedziała, że każdy podopieczny współpracuje z pracownikiem 

socjalnym, który prowadzi sprawy dotyczące pomocy dla osób bezdomnych z naszej 

Noclegowni. Są to każdorazowo indywidualne programy, wywiady środowiskowe,  

wsparcie, pomoc w załatwianiu wszelkich formalności, w pozyskiwaniu orzeczeń                            

o niepełnosprawności. Jeżeli jest konieczność leczenia uzależnienia i mieszkaniec wyraża 

wolę na takie leczenie, to współpracują z poradnią leczenia uzależnień i kierują do 

zamkniętych oddziałów leczenia uzależnień. 

Radny M. Piasecki pytał, czy MOPS ma prawo osoby uzależnione kierować na przymusowe 

leczenie.    

Dyrektor U. Karolczak powiedziała, że nie ma przymusowego leczenia alkoholowego, 

jedynie postępowanie prokuratorskie może skierować na przymusowe leczenie.  

Przewodniczący zamknął dyskusję nad sprawozdaniem.  

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację.  

Dyrektor U. Karolczak podziękowała komisji i Wysokiej Radzie oraz zapewniła,                               

że przeanalizuje aspekt przekształcenia noclegowni w schronisko, gdy tylko ukażą się 

przepisy wykonawcze co do standardów jakie takie placówki muszą spełniać. 

Przewodnicząca U. Polewska podziękowała pracownikom wszystkich jednostek, których 

sprawozdania była przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. 

Ad 14. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Miejskiej Koło                                   

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za rok 2015. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie przedstawiła Pani Katarzyna Jaroszewska – Naczelnik Wydziału Oświaty                

i Spraw Społecznych.   

Radna I. Nuszkiewicz zauważyła, że w miesiącu lipcu był ogłoszony dodatkowy konkurs na 

realizację zadania publicznego i zapytała jakiego zakresu on dotyczył.   
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Naczelnik K. Jaroszewska odpowiedziała, że dotyczyło to zakupu mundurów dla Orkiestry.  

Radna I. Nuszkiewicz zauważyła, że w zasadzie co roku powtarzają się te same organizacje 

pozarządowe i pytała, czy są jeszcze jakieś inne zainteresowane organizacje, które aplikują        

o środki.  

Naczelnik K. Jaroszewska powiedziała, że w 2015 roku dotacje otrzymało 17 organizacji 

pozarządowych. Inne organizacje również aplikują o środki ale niestety nie przechodzą 

oceny formalnej bądź merytorycznej i wówczas muszą być odrzucone.  

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu nie wniosła żadnych uwag do przedstawionego 

sprawozdania.  

Przewodniczący A. Szafrański zauważył, że punktem spornym dla wszystkich organizacji 

jest kwota, jaka zostaje przeznaczona na organizacje wszelkiego rodzaju imprez.   

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację.  

Ad 15. Informacja o umorzeniach, odroczeniach i zwolnieniach podatkowych za 2015 rok. 

Informację przedstawiła Pani Eliza Zawadzka-Kotkowska – Naczelnik Wydziału Podatków, 

Opłat i Egzekucji.  

Informacja stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów T. Sobolewski podziękował pani naczelnik za 

czytelnie przygotowany materiał.  

Brak opinii Komisji Budżetu i Finansów do przedmiotowej informacji.   

Informacja została przyjęta przez aklamację.   

Przewodniczący Rady A. Szafrański ogłosił 10 minut przerwy w obradach sesji. 

Na sesję o godz. 14.30 przybyła radna Wioleta Skrzypczak, powiększając liczbę 

członków Rady biorących udział w posiedzeniu do 18 osób.  

 Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta Koła na lata              

2016-2020. 

Projekt uchwały przedstawił Pan Grzegorz Smoleński – Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta. 

Poinformował, że projekt od grudnia ubiegłego roku tworzył 40-osobowy zespół roboczy 

wraz z firmą REMEDIS S.A, która na podstawie otrzymanych danych wykonała zawarte                 

w dokumencie diagnozy i analizy. Strategia uwzględnia uwagi wniesione podczas 

konsultacji społecznych oraz podczas spotkania z Radą Miejską i wczorajszych posiedzeń 

Komisji Rady. Uwagi do strategii wnieśli: członkowie zespołu roboczego, radni, a także: 

Muzeum Technik Ceramicznych, Kolskie Stowarzyszenie Abstynentów „Przyszłość”, Polskie 



17 
 

Stowarzyszenie na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym terenowe koło w Kole, szkoły 

podstawowe nr 3 i 4, Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji, Miejski Ośrodek Profilaktyki                     

i Pomocy Rodzinie, Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, spółki: Miejski Zakład Energetyki 

Cieplnej, Miejski Zakład Wodociągów i Kanalizacji, oraz Społeczna Rada Kultury. Pan                       

G. Smoleński dodał, że Społeczną Radę Kultury tworzą lokalne instytucje kultury, 

stowarzyszenia, organizacje, społecznicy, animatorzy kultury, twórcy, kolekcjonerzy, cała 

kolska społeczność zajmująca się wszelkimi dziedzinami kultury, a praca tego zespołu była 

długotrwałym, wieloetapowym procesem. Strategia rozwoju miasta jest ważnym 

instrumentem działań władz samorządowych, gdyż pełni funkcję drogowskazu przy 

realizacji przedsięwzięć o charakterze lokalnym w skali wielu lat, a nasz dokument sięga 

swoim horyzontem roku 2020. Wyznacza kierunki rozwoju społecznego, gospodarczego               

i kulturalnego naszego miasta. Posiadanie strategii jest jednym z warunków  uczestnictwa 

samorządu lokalnego w programach operacyjnych, finansowanych ze środków budżetu 

państwa oraz funduszy pomocowych Unii Europejskiej. Naczelnik poinformował                              

o następujących autopoprawkach do projektu uchwały:  

1) Na stronie 43 dokumentu w dziale 2.2.3. Uczestnictwo w kulturze, w tabeli nr 10                               

w miesiącu „styczeń” jest zapis: „Grand Prix Miasta Koła”. Wprowadzona autopoprawka 

polega na poszerzeniu nazwy – prawidłowa nazwa wydarzenia winna brzmieć: „Grand 

Prix Miasta Koła  w tenisie stołowym dla społeczności lokalnej”;  

2) Na stronie 63 dokumentu w dziale 2.5.3. Ochrona Zdrowia i Opieka Społeczna 2.5.3.1. 

Ochrona Zdrowia – w drugim akapicie jest zapis: „W Kole od połowy 2007 roku działa 

Stacja Dializ DaVita. Placówka ta zapewnia dializowanie dla około 20 osób, które do tej 

pory dojeżdżały 2-3 razy w tygodniu do Konina” – zamiast liczby „20 osób” winno być 

„40 osób”. 

3) Miejski Zakład Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. wniósł trzy zmiany w statystykach na 

stronie 53 dokumentu. 

Autopoprawki wniesione przez Spółkę stanowią załącznik nr 21 do niniejszego 

protokołu. 

Naczelnik G. Smoleński poinformował o możliwości przeprowadzenia prezentacji Strategii 

Rozwoju Miasta Koła przez przedstawiciela firmy Remedis pana Krzysztofa Mrowickiego, 

obecnego na sesji.  

Przewodniczący Rady A. Szafrański poinformował, że 12 maja br. odbyło się spotkanie 

radnych z przedstawicielem firmy Remedis, opracowującej dokument. Przedstawiciel tejże 
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firmy dokonał wówczas prezentacji strategii, dlatego nie ma potrzeby, aby dzisiaj to 

ponawiać.     

Radna W. Obiała w nawiązaniu do autopoprawek zgłoszonych przez Spółkę, dotyczących 

aktualizacji danych o 2015 rok pytała, czy w opracowaniu w tabelkach na str. 53 pozostaje 

pozycja z danymi dotyczącymi roku 2014, czy zostaje ona wykreślona.  

Naczelnik G. Smoleński powiedział, że dane jakie radni mają przed sobą, są najbardziej 

aktualnymi danymi jakie można było pozyskać.  

Przewodniczący A. Szafrański tłumaczył, że autopoprawka polega na uzupełnieniu tabelki               

o 2015 rok.  

Sekretarz B. Szczecińska również tłumaczyła, że należy uzupełnić tabele na str. 53 o jeszcze 

jedną pozycję tj. o rok 2015 i wpisać te wszystkie dane, jakie radni otrzymali przed sesją, 

natomiast ostatnia autopoprawka jest wynikiem wystąpienia błędu pisarskiego (błędu 

danych), który należy po prosty skorygować.     

Radna W. Obiała poruszyła kwestie konsultacji społecznych do projektu uchwały, które były 

prowadzone w formie elektronicznej.   

Naczelnik G. Smoleński powiedział, że konsultacje były prowadzone zarówno w formie 

internetowej poprzez zamieszczenie informacji na stronie Biuletynu Informacji Publicznej, 

jak i w formie spotkań np. ze Społeczną Radą Kultury i z różnymi organizacjami.  

Radna W. Obiała zauważyła, że są to pierwsze konsultacje społeczne przeprowadzone w tej 

kadencji ze społeczeństwem miasta Koła i żaden z mieszkańców nie wniósł swoich 

indywidualnych uwag do projektu strategii.  

Naczelnik G. Smoleński powiedział, że mieszkańcy mieli dostęp do informacji w formie 

elektronicznej i wydłużenie czasu, do którego można by było zgłaszać uwagi, i tak nie było 

by działaniem efektywnym.   

Przedstawiciel firmy Remedis zauważył, że wszelkie organizacje pozarządowe gromadzą 

ogromną wiedzę i są wsparciem przy opracowywaniu tego typu projektów.  

Radny F. Olejniczak poinformował, że na spotkaniu w dniu 12 maja br., podsumowującym 

konsultacje dotyczące projektu strategii, zgłosił 4 uwagi, które zostały uwzględnione                   

w przedłożonym projekcie Strategii Rozwoju Miasta Koła. Radny zwrócił uwagę, że na 

stronie 57 strategii w tabeli 27 wkradł się błąd pisarki, ponieważ w kolumnie odnoszącej się 

do roku „2011” jest liczba „6011” a winno być „601”. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Zagospodarowania Przestrzennego 

oczytał opinię o projekcie uchwały o następującej treści:  

„Komisja Rozwoju Gospodarczego i Zagospodarowania Przestrzennego na posiedzeniu w dniu 

24 maja br. dokonała analizy projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta 

Koła na lata 2016-2020. Komisja stwierdziła, że projekt strategii został opracowany metodą 

partycypacyjno-ekspercką wykorzystując w przeważającej większości merytorycznych 

pracowników Urzędu i jednostek samorządowych. W czasie konsultacji wpłynęło tylko 14 

formularzy zgłaszających uwagi, co zdaniem komisji świadczy o małym nagłośnieniu i udziału 

społeczności lokalnej w jej tworzeniu. Według uzyskanych informacji konsultacje społeczne 

prowadzone były w formie elektronicznej, a jej podsumowaniem było spotkanie z radnymi                 

w dniu 12 maja br., na którym zgłoszono kilka uwag i propozycji, które zostały uwzględnione 

w projekcie. Komisja przyjęła, że przedstawiony projekt strategii jest dokumentem bardzo 

ogólnym, który wyznacza najistotniejsze kierunki rozwoju miasta, określa wizję i cele 

strategiczne oraz pola operacyjne. Komisja nie wniosła uwag do przedłożonego projektu 

Strategii Rozwoju Miasta Koła na lata 2016 – 2020. Komisja w głosowaniu jawnym 

jednomyślnie wyraziła opinię pozytywną do projektu tej uchwały”.   

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Podczas głosowania obecnych było 18 radnych. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 18 

radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Przewodnicząca Rady zaznaczył, że projekt uchwały był głosowany wraz z autopoprawkami 

przedstawionymi przez naczelnika.  

Wobec powyższego uchwała została podjęta jednogłośnie i nosi nr XXIV/239/2016. 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu 

Sekretarz B. Szczecińska w imieniu burmistrza podziękowała za przyjęcie strategii, gdyż jest 

to ważny dokument dla naszej gminy pozwalający na realizację kolejnych zadań. Dodała,            

że jeśli zajdzie taka potrzeba strategia będzie aktualizowana.     

Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/203/2008 Rady Miejskiej             

w Kole z dnia 27 czerwca 2008 roku w sprawie ustalenia regulaminów, zasad i trybu 

korzystania z gminnych obiektów użyteczności publicznej – Środowiskowej Hali 

Widowiskowo-Sportowej przy ul. Szkolnej 2B w Kole oraz Stadionu Miejskiego przy                    

ul. Sportowej 12 w Kole. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Małgorzata Łukasik – Dyrektor Miejskiego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Kole. Poinformowała, że radni otrzymali przed sesją poprawiony 
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egzemplarz projektu uchwały, ponieważ podczas pisania projektu uchwały w § 1 ust. 1 pkt. 

1 pominięto sformułowanie: „do Regulaminu stanowiącego Załącznik nr 1”, które należy 

dodać po słowach: „zmienia się załącznik nr 1”.   

Poprawiony projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  

Brak uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały 

wraz z autopoprawką. Podczas głosowania obecnych było 18 radnych. Za podjęciem 

uchwały opowiedziało się 18 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i nosi nr XXIV/240/2016. 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu 

Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy 

ul. Broniewskiego 19A w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Wilk – Naczelnik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Lokalowych. 

Brak uwag do przedstawionego projektu uchwały 

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pozytywna. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Podczas głosowania obecnych było 18 radnych. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 18 

radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i nosi nr XXIV/241/2016. 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu 

Ad 19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy 

ul. Garncarskiej 19 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Wilk – Naczelnik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Lokalowych. 

Radny M. Piasecki podzielił się swoją opinią na temat sprzedaży mieszkań komunalnych. 

Radny powiedział, że ma świadomość tego, że wspólnie podjęli decyzję o wysokich 

bonifikatach, jednak w tym momencie jest mowa o sprzedaży 90 metrowego mieszkania 

przy ul. Garncarskiej za 1% wartości tj. za 1.815,00 zł, gdzie wartość tego mieszkania to 
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przeszło 180 tys. zł. Radny mówił, że powinni się nad tym zastanowić, bo mieszkańcy, 

którzy nie mają mieszkań komunalnych muszą brać kredyty, bo inaczej nie stać ich, żeby 

kupić mieszkanie. Radny zauważył, że zaczynają sprzedawać coraz więcej tych mieszkań                  

i w końcu doprowadzi do tego, że gmina nie będzie miała w ogóle żadnego majątku, bo 

wszystko zostanie wysprzedane. Radny prosił aby się zastanowić, czy jest to tak do końca 

sprawiedliwe, że jedni dostają takie prezenty, a drudzy nie. Radny stwierdził, że jak 

najbardziej rozumie zwolenników takich sprzedaży mieszkań, bo on też chciałby kupić 90 

metrowe mieszkanie przy ul. Garncarskiej za 1.800,00 zł, a później, za 5 lat sprzedać je za 

180 tys. zł.  

Radny T. Sobolewski poinformował, że w 2015 roku sprzedanych zostało siedem mieszkań 

za łączną kwotę 116 tys. zł, czyli za mniej niż wartość jednego mieszkania. Radny mówił,              

że dlatego teraz radni muszą sobie odpowiedzieć, czy dalej będą iść tą drogą i czy jest ona 

właściwa. Radny zauważył, że wysprzedadzą mieszkania komunale, a lista oczekujących na 

nie jest długa i mieszkańcy nie będą mieli nawet możliwości, aby o te mieszkania się 

ubiegać, ponieważ miasto stanie przed problemem zabezpieczenia lokali komunalnych                   

i socjalnych.  

Na sesję przybyła o godz. 14.55 radna Ewa Lewicka, powiększając liczbę członków Rady 

biorących udział w posiedzeniu do 19 osób.  

Przewodniczący Rady zauważył, że poruszona kwestia jest tematem pod obrady Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. Przewodniczący A. Szafrański zwrócił uwagę 

na to, że inne samorządy miejskie w Polsce, które szły tą drogą teraz wycofują się z tego 

pomysłu. Radny dodał, że nie ma wątpliwości co do tego, że w taki sposób pozbywamy się 

majątku gminnego.    

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pozytywna. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Podczas głosowania obecnych było 19 radnych. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 16 

radnych, nikt nie był przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu.     

Uchwała została podjęta i nosi nr XXIV/242/2016.   

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu 

Ad 20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy 

ul. Garncarskiej 24 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 
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Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Wilk – Naczelnik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Lokalowych. 

Przewodniczący A. Szafrański zwrócił uwagę, że jest tu podobna sytuacja jak w przypadku 

poprzedniej uchwały, jednak radni ponad rok temu podjęli wspólnie decyzję w sprawie 

sprzedaży mieszkań komunalnych. Przypomniał, że w poprzedniej kadencji temat sprzedaży 

mieszkań z zastosowaniem bonifikat też był podejmowany. Przewodniczący Rady zauważył, 

że nic nie stoi na przeszkodzie, aby ten temat stanął ponownie na obradach Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska.   

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pozytywna. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Podczas głosowania obecnych było 19 radnych. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 16 

radnych, nikt nie był przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu.     

Uchwała została podjęta i nosi nr XXIV/243/2016.   

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu 

Ad 21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy 

ul. Garncarskiej 29 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Wilk – Naczelnik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Lokalowych. 

Brak głosów w dyskusji nad przedmiotowym projektem uchwały.  

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pozytywna. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Podczas głosowania obecnych było 19 radnych. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 16 

radnych, nikt nie był przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu.     

Uchwała została podjęta i nosi nr XXIV/244/2016.   

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu 

Ad 22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy 

ul. Grodzkiej 9 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie bonifikaty. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Wilk – Naczelnik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Lokalowych. 

Brak głosów w dyskusji nad przedmiotowym projektem uchwały.  

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pozytywna. 



23 
 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Podczas głosowania obecnych było 19 radnych. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 19 

radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu.     

Uchwała została podjęta jednogłośnie i nosi nr XXIV/245/2016.   

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu 

Ad 23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy 

ul. Nagórna 1 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie bonifikaty. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Wilk – Naczelnik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Lokalowych. 

Radny T. Sobolewski pytał, czy do kwoty sprzedaży za lokal proporcjonalnie doliczona 

została wartość remontu budynku Nagórna 1.  

Naczelnik D. Wilk odpowiedziała, że rzeczoznawca wziął pod uwagę fakt, że budynek był 

remontowany i uwzględnił w wartości lokalu nakłady poniesione przez gminę na remont 

tego budynku.  

Radny S. Kuty zauważył, że w przypadku kupna mieszkania w wyremontowanym budynku, 

kupujący płaci tak naprawdę tylko 1% poniesionych przez gminą nakładów na taki remont. 

Radny mówił, że wiadomo, iż mieszkania, które są  atrakcyjne i droższe, to zostaną 

sprzedane i nawet jeśli ta sprawa zostanie kiedyś zahamowana, to zostaną gminie tylko te 

budynki, na sprzedaży których najbardziej gminie zależy. Radny mówił, że kwestia 

remontów tych mieszkań mogłaby trafić pod obrady merytorycznej komisji, na której 

można by ustalić jakieś kryteria odnośnie sprzedaży mieszkań w wyremontowanych 

budynkach. Radny zauważył, że każdy tak by chciał, żeby wyremontować budynek, a później 

za 1% wykupić w nim mieszkanie. Radny zaznaczył, że nie dość, że miasto traci wówczas na 

sprzedaży mieszkania, to traci jeszcze kilkanaście tysięcy złotych na wykonanym remoncie. 

Radny powiedział, że w sprawie sprzedaży mieszkań słowo się rzekło i te „jęki” radnych już 

nic dają, bo to było do przewidzenia, że tzw. „łakome kąski”, które mają największą wartość 

rynkową, zostaną sprzedane na samym początku. Na koniec radny powiedział, że jest za 

sprzedażą mieszkań, jednak mieszkania w wyremontowanych budynkach nie powinny być 

sprzedawane z 99% bonifikatą.   

Radny M. Hanefeld zapytał o rok wybudowania budynku Nagórna 1. 

Naczelnik D. Wilk odpowiedziała, że rok budowy budynku to 1890 rok.  

Radny F. Olejniczak poparł opinię radnego S. Kutego. Radny przypomniał, że kiedy kłócił się 

z burmistrzem, żeby tych dobrych mieszkań nie sprzedawać za 1% to na jednym ze spotkań 
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został wyzwany. Dodał, że była to promocja wyłącznie pana burmistrza. Radny F. Olejniczak 

stwierdził, że popełnili błąd i należy podjąć konkretny wniosek, spotkać się i wypracować 

określone stanowisko. Radny powiedział, że kiedy mieszkanie jest wyremontowane,                      

to wartość remontu powinna być w stu procentach doliczana do wartości takiego 

mieszkania.  

Radny T. Sobolewski przypomniał, że w budżecie na 2016 rok na remonty przeznaczono 

500 tys. zł   

Naczelnik D. Wilk dopowiedziała, że w tej kwocie 180 tys. zł zabezpieczono na fundusze 

remontowe wspólnot mieszkaniowych. 

Radny T. Sobolewski nadmienił, że obecnie jest remontowany budynek Toruńska 40 i dodał, 

że kwestią czasu będzie, aż wpłynie wniosek o wykup mieszkania. Radny mówił, że dlatego 

muszą podjąć decyzję, czy dalej będą wysprzedawać mieszkania w wyremontowanych 

budynkach. Zauważył, że remonty budynków są wykonywane za pieniądze podatników,                

a później mieszkańcy zasobów komunalnych kupują takie mieszkania za grosze. Radny 

mówił, że w związku z tym, muszą sobie odpowiedzieć na pytanie, czy to jest ogólnie pojęta 

sprawiedliwość i równość wszystkich mieszkańców.   

Radny R. Karolak powiedział, że według niego nabywca powinien zapłacić nie tylko za 

remont lokalu ale również powinien pokryć część kosztów remontu całego budynku. Radny 

przypomniał również, że intencją radnych nie była sprzedaż lokali w wyremontowanych 

budynkach za 1%. Radny zaznaczał, że nie można sprzedawać wyremontowanych lokali za 

1% i pytał, dlaczego całe społeczeństwo ma dokładać się do nabywcy. Radny poinformował, 

że tym razem wstrzyma się od głosowania za podjęciem uchwały.   

Radna E. Lewicka przypomniała, że opowiadała się za wykupem mieszkań za 1% wartości 

ale jednocześnie prosiła o przygotowanie planów remontowych przez spółkę KTBS                       

w zakresie tych budynków, które stanowią zagrożenie dla zdrowia i życia mieszkańców 

takiego budynku. Radna była przeciwna ponoszeniu nakładów inwestycyjnych przez gminę 

na remonty mieszkań, które są później wykupywane za kilkaset złotych. Prosiła aby pani 

naczelnik ustaliła z prezesem KTBS, które mieszkania będą remontowane i czy faktycznie te 

remonty są słuszne.     

Radny zapytał, jaki był koszt remontu budynku Nagórna 1. 

Naczelnik D. Wilk powiedziała, że remont budynku został zakończony w zeszłym roku i nie 

pamięta jaki to był koszt ale może to sprawdzić.  
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Radny S. Kuty zapytał, czy sprzedawany lokal też był remontowany, czy remontowana była 

tylko elewacja budynku.  

Naczelnik D. Wilk odpowiedziała, że lokal nie był remontowany, remontowana była tylko 

elewacja budynku. Dodała, że rzeczoznawca ujął remont budynku w operacie szacunkowym. 

Pani D. Wilk powiedziała, że koszt remontu wyniósł około 60 tys. zł ale musi to jeszcze 

dokładnie sprawdzić, bo nie chce też nikogo wprowadzić w błąd.  

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pozytywna. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Podczas głosowania obecnych było 19 radnych. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 16 

radnych, nikt nie był przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu.     

Uchwała została podjęta i nosi nr XXIV/246/2016.   

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu 

Ad 24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy 

ul. Stary Rynek 7 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Wilk – Naczelnik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Lokalowych. 

Brak głosów w dyskusji nad przedmiotowym projektem uchwały.  

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pozytywna. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Podczas głosowania obecnych było 19 radnych. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 18 

radnych, nikt nie był przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu.     

Uchwała została podjęta i nosi nr XXIV/247/2016.    

Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu 

Ad 25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy 

ul. Zawadzkiego 22 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenie 

bonifikaty. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Wilk – Naczelnik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Lokalowych. 

Radna W. Obiała przypomniała zeszłoroczne prace komisji nad ustalaniem wysokości 

bonifikat i propozycją burmistrza sprzedaży lokali za 1% wartości. Radna przypomniała,             

że już wówczas apelowała, że uszczuplą mienie komunalne, jeżeli podwyższą bonifikaty. 
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Bonifikaty decyzją rady zostały podwyższone, stąd dzisiejsza zgoda radnej na sprzedaż 

wszystkich lokali komunalnych, które znalazły się w porządku obrad dzisiejszej sesji. Radna 

przypomniała o warunku braku zadłużenia w przypadku wykupu mieszkań z zasobu 

gminnego.  

Naczelnik D. Wilk potwierdziła, że warunkiem wykupu mieszkania komunalnego jest brak 

zadłużenia.  

Radna W. Obiała zauważyła, że osoba, która wykupi mieszkanie komunalne po 5 latach 

może je sprzedać bądź darować córce czy synowi. 

Naczelnik D. Wilk powiedziała, że darować osobie bliskiej może nawet do 5 lat.  

Radna W. Obiała pytała, czy osoba, która daruje mieszkanie osobie bliskiej bądź sprzeda, 

może ponownie ubiegać się o lokal komunalny. 

Naczelnik D. Wilk wyjaśniła, że osoba, która ubiega się o lokal komunalny z zasobów 

mieszkaniowych Gminy Miejskiej Koło nie może posiadać na własność żadnej 

nieruchomości lokalowej. Jeżeli nabywca lokalu komunalnego sprzeda mieszkanie w ciągu 5 

lat, to będzie zobowiązany zwrócić bonifikatę. Jeżeli taka osoba sprzeda lokal i nie będzie 

miała żadnej innej nieruchomości lokalowej na własność oraz będzie spełniała wszystkie 

kryteria określone w uchwale, to może ponownie ubiegać się o lokal.   

Radna W. Obiała poinformowała, że w pierwszym kwartale tego roku rada podjęła 15 

uchwał w sprawie sprzedaży mieszkań, a w sumie z dzisiejszymi projektami mamy 23 

uchwały. Dla porównania radna podała, że w ciągu ubiegłego roku było 8 takich uchwał. 

Radna wspomniała, że w wydatkach majątkowych na 2016 rok przewidziane są środki                 

w wysokości 100 tys. zł na budowę budynku komunalnego przy ul. Stary Rynek 

(opracowanie  dokumentacji projektowej) i zapytała, ile mieszkań liczył by ten budynek.  

Naczelnik D. Wilk powiedziała, że nie zna projektu inwestycji, ponieważ sprawą tej 

inwestycji zajmuje się inny wydział Urzędu tj. Wydział Infrastruktury Technicznej, 

Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej.  

Sekretarz B. Szczecińska powiedziała, że na dzień dzisiejszy w fazie projektowania jest 

około 40 mieszkań.  

Radna W. Obiała pytała, jaka - na dzień dzisiejszy - jest liczba oczekujących na mieszkania 

komunalne w Kole. 

Naczelnik D. Wilk odpowiedziała, że bodajże około 70 rodzin.   
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Radna W. Obiała zgodziła się ze swoimi przedmówcami, że muszą się zastanowić jaki 

kierunek wybrać jeśli chodzi o sprzedaż mieszkań, bo to co się teraz dzieje jest 

niesprawiedliwe. Radna zaznaczyła, że jakiej decyzji nie podejmą to zawsze będzie jakaś 

grupa społeczeństwa, która będzie niezadowolona.   

Radny R. Karolak przypomniał, że radnym przy podejmowaniu decyzji o sprzedaży 

mieszkań z wysokimi bonifikatami przyświecała idea sprzedaży tych mieszkań, które 

wymagają bardzo dużych nakładów na remonty, na które nie stać miasta. Natomiast w tej 

chwili zamiast sprzedaży tych mieszkań sprzedajemy te lepsze mieszkania. Radny mówił,               

że należy zastanowić się nad sensem sprzedaży mieszkań, które są w dobrym stanie.     

Przewodniczący Rady wspomniał, że do biura rady wpłynęło pismo mieszkańców bloku 

Kolejowa 92, którzy wnioskują o zastosowanie bonifikaty przy sprzedaży mieszkań również 

w tym bloku. Dodał, że pismo było przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Komunalnej                 

i Ochrony Środowiska.   

Radny T. Sobolewski zapytał, czy lokale: Garncarska 35, 37, Różana 34/22 i PCK 12/8 są 

utrzymywane przez Gminę Miejską Koło.    

Naczelnik D. Wilk powiedziała, że lokale przy ul. Różanej są wynajmowane dla osób                          

z katastrofy budowlanej przy ul. Toruńskiej. Lokal przy ul. PCK 12/8 Gmina Miejska Koło 

nabyła w spadku i stanowi on własność Gminy Miejskiej Koło, wynajmowany jest jako lokal 

komunalny. Gmina Miejska Koło jest również właścicielem 2 lokali komunalnych                           

w  budynkach Garncarska 35 i Garncarska 37 – zarządcą tych budynków jest Spółdzielnia 

Mieszkaniowa w Kole.  

Radny T. Sobolewski zaznaczył, że fakt jest taki, że Gmina Miejska Koło wynajmuje te lokale, 

aby zapewnić mieszkańcom dach nad głową, a to obciąża budżet miasta. Radny 

przypomniał, że sprzedaż lokali komunalnych miała służyć tworzeniu wspólnot 

mieszkaniowych, aby odciążyć budżet miasta od utrzymywania danej nieruchomości. Radny 

zauważył, że praktycznie w każdej powstałej wspólnocie mieszkaniowej Gmina Miejska 

Koło ma swoje lokale. Radny powiedział, że byłby za sprzedażą mieszkań komunalnych                

w budynkach wspólnot mieszkaniowych, w których pozostałoby jedno czy dwa mieszkania 

gminy, ażeby w ten sposób uwolnić budżet miasta od obciążenia finansowego, ponieważ 

wówczas taka wspólnota mieszkaniowa sama by się utrzymywała.  

Przewodniczący A. Szafrański prosił radnych aby trzymali się porządku obrad i wrócili do 

tematu omawianego projektu uchwały. Poinformował, że wspomniane pismo mieszkańców 

bloku Kolejowa 92 przedstawi w punkcie „wolne głosy i wnioski”.   



28 
 

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pozytywna. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Podczas głosowania obecnych było 19 radnych. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 16 

radnych, nikt nie był przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu.     

Uchwała została podjęta i nosi nr XXIV/248/2016.   

Uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu 

Ad 26. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetu miasta Koła na 2016 rok. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Beata Wawrzyniak – Skarbnik miasta Koła. 

Radna W. Obiała wyraziła swoje zadowolenie, że w projekcie uchwały znalazły się środki 

finansowe na zakup elementów wyposażenia placu zabaw znajdującego się u zbiegu ulic: 

Kolejowa i Blizna.    

Radny T. Sobolewski nadmienił, że w proponowanych zmianach do budżetu znalazła się 

bardzo ważna pozycja, a mianowicie kwota 20 tys. zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 

zakupu specjalistycznego sprzętu ratowniczego, czyli aparatów ciśnieniowych ochrony dróg 

oddechowych oraz radiotelefonów cyfrowych łączności bezprzewodowej wraz z zestawami 

głośnomówiącymi. Sprzęt ten jest niezbędny do skutecznego i bezpiecznego prowadzenia 

działań ratowniczo-gaśniczych przez Jednostki Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Kole.    

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Podczas głosowania obecnych było 19 radnych. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 19 

radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu.     

Uchwała została podjęta jednogłośnie i nosi nr XXIV/249/2016.   

Uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu 

Ad 27. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania i powołania członka Rady Muzeum 

działającego przy Muzeum Technik Ceramicznych w Kole.  

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Artur Szafrański.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu I. Nuszkiewicz powiedziała, że komisja 

nie wypracowała opinii do projektu uchwały, niemniej jednak był on przedmiotem obrad 

komisji.   
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Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Podczas głosowania obecnych było 19 radnych. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 19 

radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu.     

Uchwała została podjęta jednogłośnie i nosi nr XXIV/250/2016.   

Uchwała stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu 

Ad 28. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kole o złożonych w okresie 

międzysesyjnym interpelacjach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęła interpelacja 

radnego M. Budnego w sprawie rozważenia możliwości instalacji na terenie miasta Koła 

punktu do ładowania pojazdów elektrycznych. 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 

Ad 29. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Pani B. Szczecińska, Sekretarz miasta Koła poinformowała, że odpowiedzi na interpelacje                    

i zapytania udzielone zostaną w formie pisemnej.   

Pani sekretarz ustosunkowała się do zapytań radnej W. Obiały mówiąc, że negocjacje                      

z dyrekcją PKP jeszcze trwają. Natomiast jeśli chodzi o plac zabaw pomiędzy budynkami 

Opałki 18 a Kolejowa 92 to jest to Wspólnota Mieszkaniowa. 

Ad 30. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady zapoznał radnych z pismami, jakie wpłynęły do Biura Rady w okresie 

międzysesyjnym: 

 pismo pani Moniki Ciesielskiej w sprawie rezygnacji z członkostwa w Radzie Muzeum 

przy Muzeum Technik Ceramicznych; 

 pismo mieszkańców bloku Kolejowa 92 zwracających się z prośbą o wyrażenie zgody na 

sprzedaż lokali mieszkalnych w budynku Kolejowa 92 na rzecz najemców                                    

z zastosowaniem bonifikaty; pismo było przedmiotem obrad Komisji Gospodarki 

Komunalnej; Radny M. Piasecki powiedział, że komisja ustosunkuje się do pisma na 

następnej sesji;  

 pismo pana J. Jakubowskiego, który opracował audyt, w jakim stanie oddał dzielnicę 

„Kaliskie Przedmieście” jako były radny; 

Pismo pana J. Jakubowskiego stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 

 pismo z Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej w Kole, w którym prezes M. Skurzyński 

zaprasza w dniu 09.062016 roku o godz. 1700 do MDK w Kole na uroczyste wręczenie 
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nagród laureatom konkursów zorganizowanych z okazji 40-lecia ciepłownictwa                       

w mieście Kole; 

Pismo stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu. 

 pismo Ludowego Banku Spółdzielczego w Strzałkowie dotyczące informacji w biuletynie 

„Wieści z ratusza” nr 5 z br. wydanym przez Urząd Miasta w Kole pt.: „Szansa na 

umorzenie odsetek od kredytu na basen i przedszkole”; Przewodniczący Rady odczytał 

treść pisma, w którym prezes zarządu LBS w Strzałkowie informuje, że w w/w 

biuletynie ukazała się nieprawdziwa informacja o rzekomej szansie na umorzenie 

odsetek  i prosi o sprostowanie powyższej informacji o faktycznym efekcie rozmowy;   

 pismo Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Kole składającego 

podziękowania Radzie Miasta Koła za wydanie pozytywnej opinii dotyczącej zakupu 

fantomu piersi; 

Pismo stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu. 

 pismo Zarządu Koła Nowoczesna Ryszarda Petru z prośbą o podjęcie stanowiska                     

w sprawie stosowania się władz miasta do orzeczeń Trybunału Konstytucyjnego; pismo 

było przedmiotem obrad Komisji Prawa i Porządku Publicznego; 

 pismo przesyłające uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                  

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o  możliwości sfinansowania deficytu budżetu 

Miasta Koła na 2016 rok – opinia pozytywna;  

Opinia załącznik stanowi załącznik nr 39  do niniejszego protokołu 

 pismo mieszkanki Koła zwracającej się z prośbą o interwencję Straży Miejskiej w Kole             

w  dniach wywozu odpadów komunalnych przez MZUK (problem z odbiorem odpadów 

komunalnych przez spółkę z uwagi na zastawianie miejsc przeznaczonych do odbioru 

odpadów komunalnych przez inne pojazdy); Przewodniczący A. Szafrański zauważył,                

że zgłoszony problem poruszyła na dzisiejszej sesji radna H. Musiałek w punkcie 

„interpelacje i zapytania”; 

 pismo przesyłające uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Koła 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Koła za 2015 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego – opinia pozytywna; Przewodniczący poinformował, że w/w opinia 

będzie przedmiotem obrad kolejnej sesji Rady Miejskiej w Kole;  

Wywiązała się dyskusja na temat informacji, jakie ukazują się w biuletynie „Wieści z 

ratusza” wydawanym przez Urząd Miejski w Kole. Głos w dyskusji zabrali:   
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Radny T. Sobolewski pytał, kto prowadzi nadzór merytoryczny nad artykułami, które się 

pojawiają w biuletynie.   

Sekretarz B. Szczecińska powiedziała, że za biuletyn odpowiedzialny jest pan Kozajda, który 

prowadzi całość spraw związanych z wydawnictwem biuletynu.   

Radny T. Sobolewski wyjaśnił do czego zmierza zadając powyższe pytanie. Powiedział,                 

że zainspirowało go pismo, które odczytał pan Szafrański, a poza tym poruszyła go jeszcze 

inna sprawa. W trakcie prac nad budżetem na komisji budżetu i finansów padła propozycja 

(była to też propozycja komisja prawa i porządku publicznego) dotycząca zabezpieczenia 

pieniędzy na monitoring. A tu w biuletynie czyta, że w planie wydatków majątkowych 

tegorocznego budżetu burmistrz zapisał, a radni zatwierdzili 200 tys. zł na rozbudowę 

monitoringu miejskiego. Radny wyjaśnił, że ta propozycja wynikała ze stanowiska komisji 

budżetu i finansów, która taki wniosek do budżetu zgłosiła i jego zdaniem taka też 

informacja mogłaby się pojawić w biuletynie. Radny przypomniał, że komisja wnioskowała 

o zabezpieczenie kwoty 290 tys. zł, a pan burmistrz wprowadził autopoprawkę na 200 tys. 

zł. Radny stwierdził, że gdyby taka wzmianka się ukazała, to wówczas informacja byłaby 

rzetelna, a nie wybiórcza, jak to się stało. Radny pytał, kto jest odpowiedzialny za dane 

dotyczące budżetu miasta, jakie ukazały się w ostatnim numerze biuletynu. 

Sekretarz B. Szczecińska odpowiedziała, że ta sama, która nadzoruje wydawanie w całości 

gazety.  

Radny T. Sobolewski mówił, że są podane kwoty i wskaźniki, które sprawdził jako 

przewodniczący komisji budżetowej i nie chciałby tutaj nikogo posądzać o złą wolę ale             

np. podano, że utrzymanie straży miejskiej to wydatek rzędu 200 tys. zł, gdzie ta kwota jest 

zabezpieczona na monitoring, dlatego nie wie skąd pojawiły się takie dane. Radny prosił              

o sprostowanie i podanie informacji, że to na wniosek radnych burmistrz wprowadził 

autopoprawkę do budżetu na kwotę 200 tys. zł na monitoring. Radny podkreślał,                          

że informacje znajdujące się w biuletynie powinny być wiarygodne i zaczerpnięte                         

z odpowiednich dokumentów. Radny powiedział, że nie chciałby być posądzony o atak, bo to 

nie jest atak, tylko wytykanie błędów, żeby ich uniknąć na przyszłość, bo źle one świadczą           

o Radzie i o Urzędzie. Radny również prosił o sprostowanie artykułu pt. „Szansa na 

umorzenie odsetek od kredytu na basen i przedszkole”. Radny prosił aby przy wydawaniu 

biuletynu podawać osobę do kontaktu odpowiedzialną za ten biuletyn. Radny prosił aby              

w biuletynie pojawiały się również informacje o działalności radnych, w tym informacja                

o dyżurach radnych, podczas których mieszkańcy mają możliwość spotkać się z radnymi. Na 

koniec radny wyraził nadzieję, że pan Kozajda dołoży wszelkich starań, aby uniknąć 
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kolejnych błędów i poinformował, że spostrzeżeniami na temat budżetu podzieli się na 

następnej sesji.    

Radna U. Polewska pytała, czy dobrze zrozumiała, że odpowiedzialnym za biuletyn 

informacyjny Urzędu Miejskiego w Kole jest pan Kozajda.   

Sekretarz B. Szczecińska powiedziała, że osoba odpowiedzialna za złożenie biuletynu 

pozyskuje informacje od wydziałów, tylko może nie do końca je później autoryzuje, nie 

śledzi od początku do końca całego procesu powstania gazetki.  

Radna U. Polewska przypomniała, że na którejś z wcześniejszych sesji prosiła aby wszystkie 

przygotowywane artykuły były podpisywane po to, żeby zainteresowani mieszkańcy w razie 

potrzeby wiedzieli do kogo mogą się zwrócić z ewentualnymi zapytaniami. Radna stanęła              

w obronie pana Kozajdy mówiąc, że nie musi on się znać na budżecie i powinien dostawać 

już gotowe materiały. Radna zwróciła uwagę, że do mieszkańców trafiają artykuły, które są 

publikowane z błędami. Radna prosiła, żeby publikowane artykuły były opatrzone imieniem 

i nazwiskiem ich autorów, aby było wiadomo kto jest odpowiedzialny za przekazywane 

informacje.  

Radny M. Piasecki w nawiązaniu do pisma dyrektora banku, który pisze, że nie będzie 

umorzenia odsetek od kredytu na basen i przedszkole pytał, kto w takim razie jest 

odpowiedzialny za podanie informacji o szansie na umorzenie odsetek w biuletynie „Wieści 

z ratusza” i skąd pozyskał taką informację. Radny prosił aby podawane informacje były 

prawdziwe i rzetelne.  

Radny T. Sobolewski przypomniał o uchwale jakiej radni nie przyjęli, najpierw 30 marca,               

a później 15 kwietnia br., odnośnie wyrażenia zgody na realizację inwestycji w wodociągach. 

Radny powiedział, że wiadomo czemu ta uchwała nie została podjęta - uchwała została źle 

przygotowana, materiały były nie dopracowane ale czytając „Wieści z ratusza” dowiaduje 

się że „pieniądze nie zostaną pozyskane ze względu na brak zgody radnych Rady Miejskiej”, ale 

jaki jest powód nie podjęcia uchwały, to już się o tym nie pisze. Radny powiedział, że jego 

zdaniem jest to troszkę nie w porządku. Zaznaczył, że radni nie są przeciwni inwestycjom, 

co już nie raz podkreślali, ale jeżeli materiały dla radnych są niedopracowane, to później 

rodzą się wątpliwości. Radny mówił, że z „Wieści z ratusza” dowiadują się, że to wina 

radnych, a może byśmy powiedzieli, że uchwały były źle przygotowane, że radni nie zostali 

poinformowani o wszystkim w odpowiednim czasie. Dodał, że jeżeli nie byłoby wątpliwości, 

to nie było by też pytań i uchwała zostałaby podjęta. Radny nadmienił, że te same artykuły 

opublikowane w „Wieściach z ratusza” pojawiły się również na portalu e-kolo oraz blogu 
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„kurier kolski” i prosił panią Sekretarz o sprostowanie podanych informacji również na tych 

portalach. Prosił aby ukazała się informacja, że w przedłożonym projekcie budżetu przez 

burmistrza nie było mowy o monitoringu, to komisja budżetu i finansów – po uwzględnieniu 

propozycji komisji prawa i porządku publicznego – wypracowała wniosek do budżetu                    

o zabezpieczenie środków finansowych na monitoring. Kwota, o którą komisja 

wnioskowała, czyli 290 tys. zł, nie została zaakceptowana przez organ wykonawczy, który 

zmniejszył ją do 200 tys. zł i wprowadził autopoprawką do budżetu, którą radni przyjęli. 

Radny zaznaczył, że oczekuje sprostowania artykułu.  

Radna W. Obiała odniosła się do ukazanego na portalu e-kolo artykułu pt.: „List koła 

zwolenników działań Burmistrza Miasta Koła” i oświadczyła, że nie zgadza się z tym, że „sesja 

jest okazją do promowania własnej osoby oraz realizowania własnych interesów”, jak 

twierdzą autorzy listu. Radna mówiła, że wypowiedzi zwolenników burmistrza powinny 

mieć już swój finał, skoro mają wspólnie pracować i podążać w jednym kierunku. Odniosła 

się również do informacji, że „Burmistrzowi udało się zainteresować nieruchomością 

potencjalnych inwestorów - developerów” i do artykułu w biuletynie dotyczącym wizualizacji 

osiedla na ul. Cegielnianej. Radna pytała, czy developer wyraził już chęć budowy tego 

osiedla, czy są już jakieś sprecyzowana działania w tym kierunku, czy może wizualizacja 

osiedla ukazała się tylko dla potrzeb biuletynu „Wieści z ratusza”. 

Sekretarz B. Szczecińska powiedziała, że te działania nie są jeszcze sprecyzowane                             

i skonkretyzowane, niemniej jednak jeden z developerów taki projekt wizualizacji złożył                  

i jest to na razie propozycja nie wiążąca.    

Radna W. Obiała zwróciła uwagę, że na końcu biuletynu jest informacja, że jest on bezpłatny.  

Zauważyła, że biuletyny nr 1, 2 i 3 były formatu A4 i wyszły w ilości 1200 egzemplarzy, 

natomiast następne tj. nr 4 i 5 były formatu A3 i wyszły w ilości 5 tysięcy egzemplarzy. 

Radna pytała, czy biuletyn wydawany jest z podatków mieszkańców. 

Sekretarz B. Szczecińska odpowiedziała, że nie jest to finansowane z Urzędu.   

Radna W. Obiała pytała, czy są na to sponsorzy. 

Sekretarz B. Szczecińska odpowiedziała, że tak.  

Radna W. Obiała pytała, czy „Wieści z ratusza” będą wydawane sukcesywnie co miesiąc.    

Sekretarz B. Szczecińska powiedziała, że na dzień dzisiejszy nie potrafi odpowiedzieć.  

Radna W. Obiała przyłączyła się do prośby swojego przedmówcy, żeby również pojawiały 

się informacje o działalności rady. Radna przypomniała, że na początku maja br. został 
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podpisany list intencyjny na tańsze oraz lepsze oświetlenie i zapytała, czy na dzień 

dzisiejszy został podpisany jakiś wiążący dokument. 

Sekretarz B. Szczecińska powiedziała, że jest podpisany wstępny list intencyjny i poprosiła 

panią Skupin o zabranie głosu w tej sprawie.  

Radca prawny D. Skupin powiedziała, że właśnie w dniu dzisiejszym otrzymano od spółki 

projekt porozumienia w zakresie współpracy pomiędzy gminą, a spółką w kwestii 

modernizacji oświetlenia ulicznego. Projekt zostanie poddany analizie i wprowadzone 

zostaną do niego ewentualne poprawki. Po podpisaniu porozumienia zostaną podjęte dalsze 

czynności mające na celu wyłonienie partnera prywatnego bądź wykonawcy, który dokona 

modernizacja oświetlenia. Pani D. Skupin dodała, że szczegóły będą omawiane po 

załatwieniu kwestii formalnych związanych z porozumieniem.   

Radny R. Karolak powiedział, że otrzymał informację, iż w poniedziałek wszyscy chirurdzy 

dostali wymówienie z pracy w kolskim szpitalu i dodał, że jako mieszkańcy powinni 

zainteresować się sytuacją szpitala. 

Radny S. Kuty stwierdził, że sytuacja polityczna się już na tyle zmieniła, że jakość 

merytoryczna „Wieści z ratusza” się bardzo poprawi i nie będzie już takiego lekkiego 

„podkręcania” tematów, bo jedyne, co się zmieniło to, że kiedyś za „Trybunę Ludu” się 

płaciło, a teraz jest bezpłatna.    

Radny F. Olejniczak również odniósł się do treści zawartych w biuletynie informacyjnym 

mówiąc, że nie domagał by się żadnego sprostowania, ponieważ jest ktoś, kto jest 

odpowiedzialny za biuletyn.  Radny F. Olejniczak powrócił do dyskusji w sprawie sprzedaży 

mieszkań komunalnych i powiedział, że powinni stanąć na wysokości zadania                                    

i przenalizować na spokojnie ten temat. Radny stwierdził, że jest za tym, żeby udzielać 

bonifikat przy sprzedaży mieszkań ale w sposób rozsądny i przemyślany. Radny mówił,               

że nie może być tak, że mieszkanie z 1890 roku i z 1945 roku jest sprzedawane za 1% 

wartości. Radny mówił, że ma pretensje do siebie, że uległ większości, ponieważ czasami - 

mimo wszystko - trzeba być stanowczym. Radny stwierdził, że otrzeźwienie nieraz 

przychodzi bardzo późno, co radni pokazali dzisiaj przy omawianiu projektów uchwał                   

w sprawie sprzedaży mieszkań komunalnych. Radny prosił o spotkanie rady, na którym 

ustalone zostałaby, w sposób racjonalny i wyważony, zasady udzielania bonifikat przy 

sprzedaży mieszkań. Dodał, że na spotkanie można by zaprosić również rzeczoznawcę, 

który określił by wartość mieszkań z zasobu gminnego. Radny zaznaczył, że skandalem                   

i sprawą prokuratorską jest remontowanie mieszkań i ich sprzedaż w krótkim czasie, bez 



35 
 

uwzględnienia nakładów poniesionych na remont. Radny podkreślał, że jest za sprzedażą 

mieszkań komunalnych ale nie z zastosowaniem 99% bonifikaty. Prosił radnych aby 

wyciągnęli z dyskusji na temat sprzedaży lokali komunalnych konkretny wniosek, spotkali 

się i rozwiązali ten problem poprzez opracowanie jakiegoś regulaminu.   

Radny M. Piasecki twierdził, że do nieprawdziwych informacji powinno ukazać się 

sprostowanie. Radny przekazał informację o problemach mieszkańców z rozliczaniem opłat 

za wodę i prosił prezesa KTBS aby zajął się tą sprawą.  

Radna E. Tamborska wróciła do dyskusji w sprawie bonifikat przy sprzedaży mieszkań 

komunalnych i propozycji burmistrza sprzedaży mieszkań za 1% wartości. Radna 

przypomniała oburzenie części mieszkańców, kiedy okazało się, że nie wszystkie mieszkania 

komunalne będą sprzedawane za 1% wartości. Radna mówiła, że podczas dyskusji nad 

wysokością bonifikat radni podnosili aby w przypadku sprzedaży mieszkań 

wyremontowanych uwzględniać poniesione nakłady na remont. Odnośnie biuletynu „Wieści 

z ratusza” radna powiedziała, że nie liczy na jakiekolwiek sprostowanie.  

Radna E. Lewicka poinformowała, że pismo Zarządu Koła Nowoczesna Ryszarda Petru                     

z prośbą o podjęcie stanowiska w sprawie stosowania się władz miasta do orzeczeń 

Trybunału Konstytucyjnego było przedmiotem obrad Komisji Prawa i Porządku Publicznego 

w dniu 23.05.2016 r. Komisja zajęła stanowisko, aby nie wprowadzać pod obrady sesji 

ewentualnej uchwały odnośnie stanowiska w sprawie stosowania się rady do wyroków 

Trybunału Konstytucyjnego. Zgodnie z opinią prawną pani D. Skupin podjęcie uchwały 

wypracowującej stanowisko w sprawie przestrzegania orzeczeń Trybunału 

Konstytucyjnego przekracza zakres kompetencji rady, gdyż głównym zadaniem rady 

wynikającym z obowiązujących ustaw jest przede wszystkim zaspokajanie potrzeb 

wspólnoty samorządowej i działanie dla dobra społeczności lokalnej. Ponadto radna jako 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Kole podziękowała za środki finansowe 

przyznane na zakup fantomu piersi, który jest niezbędnym narzędziem do prowadzenia 

działań profilaktyczno-edukacyjnych w zakresie nauki samobadania piersi. Radna 

przypomniała o uroczystościach jakie w ostatnim czasie były organizowane w mieście Kole 

m.in. Dzień Bibliotekarza, Dzień Strażaka, Dzień Seniora i zwróciła się do przewodniczącego 

A. Szafrańskiego aby w tego typu uroczystościach brali również udział przedstawiciele Rady 

Miejskiej w Kole.  

Radna W. Obiała wróciła do podjętej uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta 

Koła na lata 2016-2020 i zwróciła uwagę, że posiadanie takiej strategii jest jednym                          

z warunków przy składaniu wniosku do 27 maja br. o dofinansowanie ze środków unijnych, 
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gdzie miasto może uzyskać 90% dofinansowania kosztów kwalifikowanych projektu tj. 

kwotę około 60 tys. zł.    

Radna A. Wapińska podziękowała radnej U. Polewskiej, jednocześnie dyrektor Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Kole, za zorganizowanie pięknego koncertu pt.: „Warto żyć”. 

Radna złożyła podziękowania również dla współorganizatorów koncertu tj. Dyrektor Domu 

Pomocy Społecznej przy ul. Poniatowskiego oraz Dyrektor Domu Pomocy Społecznej Sióstr 

Orionistek w Kole.  

Radny M. Janiak na prośbę - z poprzedniej sesji - radnej E. Lewickiej i przewodniczącego 

Rady przedłożył informację z kontroli, jaką Komisja Rewizyjna przeprowadziła w MDK                 

w Kole. Poinformował, że Komisja Rewizyjna w pełnym składzie przeprowadziła kontrolę 

Miejskiego Domu Kultury w Kole. Kontrolą objętą:    

 realizację wydatków i dochodów za 2015 rok, 

 realizację zadań własnych, plakatowanie, wynajem pomieszczeń, 

 umowy zlecenia i o dzieło, 

 stan zatrudnienia, 

 wydatkowanie przyznanych środków finansowanych przez Radę. 

Miejski Dom Kultury w roku 2015 osiągnął przychód ze sprzedaży biletów oraz okularów na 

seanse 3D w kwocie 164 582,98zł netto. Koszty kina wyniosły 91 255,82 zł netto, co daje 

dochód z kina 73 327,16 zł. W porównaniu z 2014 ogólny przychód kina wzrósł praktycznie 

10cio krotnie, na co przełożyła się cyfryzacja kina. Seanse dla dzieci tzw. „Filmy za 1 zł” 

przedstawiają się następująco: wpływy z biletów za 1zł - 3 240,00zł, wynajem kopii - 4 

800,00zł, druk plakatów - 540,00zł, co daje na łączną kwotę 2 100,00zł straty. Powyższa 

strata ujęta jest w całkowitym dochodzie z kina.  

Dotacje: 

W kwietniu 2015 roku Miejski Dom Kultury otrzymał dotacje od UM w wysokości                          

74 581,00zł. Środki te pochodziły ze zwrotu podatku VAT, wynikającego z realizacji w 2014 

roku zadania inwestycyjnego dotyczącego zakupu, montażu i uruchomienia urządzeń do 

projekcji filmów w cyfrowym systemie 2D i 3D, przeszkolenia personelu w zakresie obsługi 

tych urządzeń oraz prac remontowo – budowlanych dostosowujących pomieszczenia 

Miejskiego Domu Kultury w Kole do potrzeb kina cyfrowego. Wielu radnych miejskich, 

którzy uczestniczyli w pracach różnych Komisji przed Sesją Rady Miejskiej byli przeciwko 

przyznaniu tej dotacji, ponieważ Dyrektor MDK nie przedstawił informacji na jaki cel 

planuje przeznaczyć dotacje. Dzień przed sesją do Pani Skarbnik wpłynęła taka informacja, 

która została przekazana Radnym w dzień sesji. Radni zagłosowali za przyznaniem tej 
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dotacji biorąc pod uwagę argumenty jakie przedstawił Pan Dyrektor MDK. Z otrzymanych 

środków planowano zakupić komputery i sprzęt elektroniczny w kwocie 26 500,00zł; sprzęt 

estradowy w kwocie 22 000,00zł oraz wykonać bieżące, konieczne remonty w budynku 

MDK przeznaczając na to kwotę 26 081,00zł. Pan Dyrektor zaznaczył w piśmie,                               

że „wspomniane środki są nieodzowne do sprawnego, efektywnego funkcjonowania MDK”. 

Biorąc pod uwagę to, że w zakres remontów miał wchodzić remont schodów i wykonanie 

podjazdów dla osób niepełnosprawnych Rada przychyliła się do prośby dyrektora. Dotację 

w wysokości 74 581,00zł przyznano MDK jako dotację podmiotową a nie jako celową jak 

sądzili radni dlatego została wykorzystana przez Dyrekcję na bieżącą działalność MDK. 

Komisja Rewizyjna podczas kontroli zobligowała Dyrektora MDK do przedstawienia 

informacji w jaki sposób rozdysponowane zostały środki przyznane przez Radę. Otrzymana 

informacja dołączona została do protokołu z kontroli i przedłożona radnym w dniu 

dzisiejszym przed sesją - informacja dot. realizacji dotacji stanowi załącznik nr 14 do 

niniejszego protokołu.  

Stan zatrudnienia i wynagrodzenia: 

Stan zatrudnienia w MDK w Kole – na dzień 01 stycznia 2015 roku MDK zatrudniał 13 

pracowników w łącznym wymiarze czasu pracy 13 etatów, a na koniec 2015 roku MDK 

zatrudniał 14 pracowników w łącznym wymiarze czasu pracy 14 etatów. W 2015 roku 

wynagrodzenia osobowe pracowników MDK wynosiły 550 652,00 zł tj. o 136 129,00 zł 

więcej niż w 2014 r. Umowy zlecenia wynosiły 33 242,00 zł, umowy o dzieło wynosiły                

11 126,00 zł, czyli łącznie 44 368,00 zł tj. o 15 625,00 zł więcej niż w 2014 roku. Po odjęciu 

kosztów poniesionych na likwidację dwóch stanowisk koszty wynagrodzenia osobowego             

w MDK w 2015 r. wynosiły 490 173,00 zł tj. o 75 650,00 zł więcej niż w 2014 roku.  

Zalecenia z przeprowadzonej kontroli. 

Przeprowadzona kontrola w Miejskim Domu Kultury w Kole wykazała nieprawidłowos ci                       

i w związku z powyz szym Komisja Rewizyjna obliguje Pana Dyrektora Radomira Pioruna do 

usunięcia stwierdzonych nieprawidłowos ci w terminie nieprzekraczającym trzech miesięcy 

od podpisania protokołu. W celu wyeliminowania nieprawidłowos ci nalez y: 

 rachunki do umo w zlecen  i umo w o dzieło winny zawierac  pełne dane zleceniobiorcy 

i zleceniodawcy oraz powinny byc  opatrzone datą wpływu i rejestrowane w dzienniku 

korespondencyjnym. Zleceniobiorca winien sam wystawiac  rachunki za wykonaną 

usługę, 

 zaktualizowac  regulamin rezerwacji i korzystania z sal Miejskiego Domu Kultury w Kole 

zatwierdzony Zarządzeniem nr 1/2012 z dnia 2.01.2012r. przez Dyrektora MDK w Kole             
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o moz liwos c  oraz zasady negocjacji cen wraz z aktualnym cennikiem, 

 uaktualnic  schemat organizacyjny Miejskiego Domu Kultury w Kole /Zarządzenie nr 

2/2015 z dnia 30 marca 2015r./ do obecnych stanowisk pracy, gdyz  na obecną chwilę 

brak jest zatrudnionego kinooperatora, 

 zarządzenia dotyczące: 

a) regulaminu organizacyjnego Miejskiego Domu Kultury w Kole, 

b) regulaminu rezerwacji i korzystania z sal Miejskiego Domu Kultury w Kole  

powinny byc  ogo lnodostępne oraz powinny znajdowac  się na stronie internetowej MDK. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli: 

Nalez ałoby umoz liwic  osobom niepełnosprawnym korzystanie z budynko w uz ytecznos ci 

publicznej. Jest to waz ny element poprawy jakos ci z ycia oso b niepełnosprawnych. Miejski 

Dom Kultury w Kole nie jest przystosowany dla oso b niepełnosprawnych, a osoby 

niepełnosprawne poruszające się na wo zkach ze względu na brak podjazdo w nie mogą 

uczestniczyc  w imprezach kulturalnych i zajęciach organizowanych w MDK. Jednym                        

z rozwiązan  byłoby zakupienie rampy podjazdowej, kto ra byłaby montowana na czas 

organizowania imprez kulturalnych. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu mieszkance Koła, pani Ryszardzie Łukaszewskiej. Pani 

Łukaszewska zauwaz yła, z e od pewnego czasu radni otrzymują informacje niewiarygodne, 

albo nie otrzymują ich w ogo le i na tej podstawie wymaga się od radnych podjęcia uchwał, 

kto re po z niej mają negatywny skutek. Pani Ryszarda odniosła się do zdjętego z porządku 

obrad dzisiejszej sesji projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

przejęcie na rzecz Gminy Miejskiej Koło nieruchomości gruntowej, położonej w Kole, przy 

ul. Zielonej oraz rurociągu umieszczonego w sąsiednich nieruchomościach i przekazała 

informacje jakie posiada na temat tej działki. Zwro ciła uwagę, z e działka została wyceniona 

na kwotę około 50 tys. zł i miała zostac  przekazana Gminie Miejskiej Koło w akcie 

darowizny, dlatego zaczęła zastanawiac  się, kto robi takie prezenty za 50 tys. zł. Ustaliła,               

z e pierwszy włas ciciel nieruchomos ci – pan Sobkowiak stawiając kompleks budynko w 

zrobił niewłas ciwe przyłącza do kanalizacji odpływowej i podłączył się do kanalizacji na             

ul. Garncarskiej. W związku z powyz szym pracownicy oczyszczalni muszą 2-3 razy                          

w tygodniu przyjez dz ac  i odbierac  te nieczystos ci. Az eby teraz moz na było wykonac  

poprawnie przyłącza nalez ałoby zdjąc  kostkę brukową i rozebrac  chodniki, a przejąc  

miałaby to gmina. Pani Łukaszewska zaznaczyła, z e są to informacje niekonsultowane                    

z z adnym fachowcem, kto re sama ustaliła i prosiła radnych aby zweryfikowali przekazane 

przez nią informację nim podejmą uchwałę w sprawie przejęcia w/w nieruchomos ci. Pani 
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Łukaszewska podkres liła, z e mieszkan cy udzieli wybranym radnym tzw. kredytu zaufania              

z nadzieją, z e będą ich godnie reprezentowac  i bronic  ich intereso w. Pani Ryszarda odniosła 

się ro wniez  do sprzedaz y mieszkan  komunalnych i przypomniała, z e w ubiegłej kadencji 

składała dwukrotnie wniosek o podjęcie uchwały w sprawie całkowitego zakazu 

wysprzedaz y lokali komunalnych uzasadniając, z e od roku 70’ gmina nic nie buduje, a tym 

samym nie ma rotacji mieszkan .  

Radna H. Musiałek pytała, jak ma na imię pan Sobkowiak, o kto rym w swej wypowiedzi 

wspomniała pani Ryszarda.  

Pani Łukaszewska odpowiedziała, z e nie pamięta imienia, chodzi o pierwszego włas ciciela 

kompleksu budynko w jakie znajdują się w rejonie ul. Zielonej. Pani Ryszarda powto rzyła,           

z e przekazane informacje są pozyskane przez nią i nie były konsultowane z z adnym 

fachowcem. Dodała, z e jes li te informacje okaz ą się wiarygodne, to jest oburzona tym, jak 

moz na było taki projekt uchwały poddac  radnym pod głosowanie.  

Radny F. Olejniczak powiedział, z e informacje przekazane przez panią Łukaszewską 

potwierdzają się w pewnym stopniu z informacjami jakie sam uzyskał. Poinformował,                  

z e jes li ten projekt uchwały wro ci ponownie pod obrady merytorycznej komisji, to zostanie 

on szczego łowo przeanalizowany. Radny podziękował pani Ryszardzie Łukaszewskiej za 

przekazane informacje, kto re na pewno zostaną wzięte pod uwagę.   

Ad 31. Protokół z XXII Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z XXII Sesji Rady Miejskiej w Kole został 

podpisany, gdyż nie wniesiono do niego uwag. 

Ad 32. Protokół z XXIII Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z XXIII Sesji Rady Miejskiej w Kole został 

podpisany, gdyż nie wniesiono do niego uwag. 

Ad 33. Zamknięcie obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący Artur Szafrański zamknął obrady 

XXIV Sesji Rady Miejskiej w Kole o godz. 16.45. 

 

Protokołowała:        Przewodniczył: 

Monika Frydrych       Przewodniczący  

                 Rady Miejskiej w Kole 

                   /Artur Szafrański / 


